
 

Zápis z 8. jednání kulturní komise – 18.09.2024 

 

Pozvaní:  Klára Svobodová, Jana Pexová, Milena Soukupová, Andrea Dubovská, Pavel 

Jankovský 

Omluveni:  Ivana Lammová 

Hosté:  Denisa Brédová 

Zahájení schůzky:  v 18.00 hod, KC Beseda 

Předsedající a zapisovatelka:  Andrea Dubovská  

Body jednání: 

1. Úkoly stanovené na minulém zasedání a vyhodnocení stavu jejich plnění 

2. Co nás aktuálně čeká – nové úkoly 

3. Projekt Naučná stezka Klánovicemi –Denisa Brédová 

4. Volná diskuse 

5. Návrhy Radě MČ 

Zápis z jednání: 

1. Úkoly stanovené na minulém zasedání a stav jejich plnění 

 

- Klára Svobodová informovala o úspěšném dokončení nákupu nového mobiliáře a 

realizaci nového podia; 

- Jana Pexová jako ředitelka KC Beseda informovala ostatní členy ohledně velmi neutěšené 

situace ze strany některými sousedů, kteří si opakovaně stěžují na hluk a snaží se 

omezovat provoz KC Beseda nad rámec zákona a pravidel, která s nimi byla ujednána a 

historicky zakotvena v provozním řádu; 

- Jana Pexová informovala o výsledcích snahy rozšířit nabídku KC Beseda o více kulturních 

akcí pro seniory, zejména o divadelní představení, ideálně za zvýhodněné vstupné - 

jednání s divadelními spolky jsou zatím neúspěšná, spolky poskytují nižší ceny na 

divadelní představení pro děti, nikoliv však pro seniory; 

- Andrea Dubovská informovala o výsledcích schůzky z 4.6.2024 s JUDr. Pospíšilem na 

Magistrátu hl. m. Prahy za účasti paní starostky a Kláry Svobodové ohledně financování 

kultury/získání dotací pro MČ Klánovice – v tuto chvíli je vysoce nepravděpodobné, že by 

MČ Klánovice či přímo KC Beseda obdržela ze zdrojů Magistrátu hl. m. Prahy jakoukoliv 

dotaci; 

- Turistická známka – v řešení v součinnosti s paní starostkou; 

- Čarodějnice 2024 pořádané soukromým subjektem Plíce Prahy (Pavel Jankovský) za 

podpory MČ a soukromých podporovatelů se setkaly s velkým úspěchem a rekordní 

účastí; 

- Andrea Dubovská připravila článek do KZ, který shrnul první ročník Klánovické akademie, 

transparentně seznámil občany s počty uspořádaných akcí, návštěvností a ekonomickým 

přínosem pro KC Beseda a představil program druhého cyklu; 
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- Milenka Soukupová informovala o úspěšném petanquovém turnaji, který společně 

s Vassilim le Moigne organizovala za  podpory MČ (medaile a pohár) počátkem září. 

 

2. Co nás aktuálně čeká – nové úkoly a náměty 

- Otázka stížností na hluk ze strany sousedů KC Beseda, postoj MČ, návrhy řešení – Jana 

Pexová jako ředitelka KC Beseda zasvětila členy do situace a sdělila, že ji velmi celá 

situace mrzí, o to víc, že došlo k nedorozumění, neboť hlasitá produkce se 7.9.  po 21. 

hodině ozývala z vedlejších čtvrtí, ne z KC Beseda. Z jejího pohledu nedošlo při konání 

Klánovického hudebního minifestivalu k žádnému pochybení.  Venkovní produkce 

skončila několik málo minut po 21. hodině a ve 22 byl na zahrádce klid. Klánovický 

hudební minifestival není pořádán KC Beseda, ta tento prostor pro jeho pořádání pouze 

dává k dispozici, jedná se o komunitní akci pořádanou jiným subjektem a 

spolufinancovanou MČ. Potvrdila, že KC Beseda se řídí platnými právními předpisy a 

zároveň provozním řádem v jeho platném znění. Zároveň se však snaží maximálně 

naplňovat své závazky vůči obci, které na sebe převzala v nájemní smlouvě a naplňovat 

funkci kulturního centra; 

- Otevření veřejné diskuse ohledně budoucího multifunkčního zázemí pro kulturu v naší 

MČ – prodiskutována aktuální situace a možnosti řešení, zástupci kulturní komise se 

zúčastní představení plánů Ferdinanda Poláka, resp. po jeho rezignaci na místo radního 

pro výstavbu zřejmě  jeho nástupce v radě MČ, a to dne 30.9.2024 v KC Beseda; 

- Umění v klánovickém veřejném prostoru – dosažena shoda ohledně návrhu Andrey 

Dubovské zasadit se o umístění díla Patrika Hábla, jednoho z nejuznávanějších českých 

umělců současnosti, který žije a tvoří v Klánovicích, na vhodné místo v Klánovicích. Patrik 

Hábl je připraven pro Klánovice do veřejného prostoru bez nároku na odměnu vytvořit 

dílo, které by nejen zkultivovalo klánovický veřejný prostor, ale zároveň podpořilo 

sounáležitost komunity, myšlenku lokálního patriotismu a také přitáhlo pozornost 

veřejnosti a turistů k naší MČ; 

- Příprava plánu akcí na příští rok – diskuse ohledně pořádání Halloweenu a Čarodějnic 

(Plíce Prahy); turnaj v pétanque v roce 2025 a cestovatelská přednáška Cestuji za kačku 

v listopadu 2024 (Milena Soukupová); 

- Dotažení projektu turistická známka – Iva Lammová ve spolupráci s paní starostkou; 

- Akce pro seniory – Svátek seniorů – uspořádá KC Beseda ve spolupráci s MČ 

 

3. Projekt Naučná stezka 

Denisa Brédová představila projekt Naučná stezka a nabídla využití stávajících informačních 

tabulí, které byly vytvořeny k 140. výročí vzniku Klánovic a 100. výročí vzniku Československa.  

Informační tabule budou okamžitě vyvěšeny na plotě „pláže“ v KC Beseda, aby sloužily 

občanům Klánovic a návštěvníkům KC Beseda. Pavel Jankovský připraví koncept jejich dalšího 

využití a možný vizuál, ideálně v kombinaci s digitálním zpracováním a zároveň zpracuje 

přibližný rozpočet navrženého konceptu, což bude následně předloženo MČ. 

 

4. Volná diskuse 

Úvahy nad možným zlepšením komunikace MČ s občany ve věci veřejně přístupných jednání 

orgánů obce – návrh Pavla Jankovského publikovat termíny konání jednání zastupitelstva na 

Fb Vivatu, neboť Fb MČ nemá dostatečný dosah. 
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5. Návrhy Radě MČ 

 

Kulturní komise tímto v zájmu ukončení sporů mezi sousedy a KC Beseda ohledně hluku 

v rámci svých kompetencí iniciativního a poradního orgánu Rady MČ doporučuje Radě MČ, 

aby upravila Provozní řád KC Beseda tak, aby byla sousedům garantována jejich práva 

v rozsahu daném platnými právními předpisy, a zároveň aby nebyl nad míru stanovenou 

zákonem omezován a narušován provoz KC Beseda při pořádání kulturních, společenských 

a vzdělávacích akcí.   

Pro hlasovali:  Klára Svobodová, Milena Soukupová, Andrea Dubovská, Pavel 

Jankovský 

Proti hlasovali:  0 

Hlasování se zdrželi:  Jana Pexová 

  

Jednání ukončeno: ve 21.00 hod. 

Zapsala:   Andrea Dubovská  


